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Za celé vedení obce a za tým Lochovických listů vám přejeme 

krásně prožité léto plné dobrodružství, zážitků a odpočinku. 

Okénko starosty 

ážení spoluobčané, vítám Vás u čtení druhých 
Lochovických listů roku 2023. Čas rychle plyne a 

od posledního vydání listů jsme opět pokročili ve věcech, 
které máme jako priority v obci. Ovšem v prvé řadě bych 
rád poděkoval ředitelce Základní školy a mateřské školy 
Lochovice paní Mgr. Radce Hlaváčové za skvělou pří-
pravu oslav výročí 120 let od založení školy, a právě zde 
jsme si mohli prohlédnout některé projekční plánky k re-
konstrukci základní školy. Přípravy projektové dokumen-
tace jsou v plném proudu a do konce září by měla být do-
kumentace hotová.  

Další důležitá věc, kterou připravujeme, je změna v odpa-
dovém hospodářství. Zde si dovolím se trochu více roze-
psat, neboť tato problematika je obsáhlá a krátký výklad by 
mohl znamenat nepochopení situace. Nejdříve Vám 

představím v grafu, jaká je současná situace ohledně fi-
nancí v odpadovém hospodářství. 

V naší obci jsme v r. 2022 dle vydaných identifikačních 
známek zaevidovali 721 
nádob na směsný komu-
nální odpad v domácnos-
tech a nemovitostech. Na 
devatenácti sběrných mís-
tech po obci je občanům k 
dispozici 29 kontejnerů na 
plasty, 21 kontejnerů na 
papír, 20 kontejnerů na 
sklo, 5 velkoobjemových 
popelnic na kovy – ple-
chovky, 4 velkoobjemové 
popelnice na oleje, 2 bílé 
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kontejnery na textil a 1 kontejner červený na drobné elek-
trozařízení. Velké elektrozařízení, velkoobjemový odpad a 
také papír a plast lze odevzdat v sobotu v dopoledních ho-
dinách ve sběrném místě. Z dob minulých i nadále obec 
zajišťuje občanům vývoz směsného komunálního odpadu 
v týdenních intervalech a také tříděný odpad ze sběrných 
míst je vyvážen každý týden. 

Příjmy v roce 2022 související s odpady Kč 

Poplatky od trvale žijících osob 763 194 

Poplatky od majitelů nemovitostí 
(domy bez trvale žijících osob) 

74 750 

Příjmy z prodeje druhotných surovin 14 985 

Příjmy za zpětný odběr elektrozařízení 11 973 

Příjmy za zpětný odběr tříděného odpadu - 

EKOKOM 
263 732 

CELKEM 1 128 634 

   
Výdaje v roce 2022 dle druhu odpadu Kč 

papír 340 945 

plasty 792 529 

sklo 77 280 

kovy 18 344 

biologicky rozložitelné odpady 44 891 

nebezpečné odpady 36 018 

objemný odpad 50 482 

směsný komunální odpad 1 235 051 

CELKEM 2 595 540 

 

Zákon č. 541/2020 Sb. o odpadech ukládá obcím (zjedno-
dušeně řešeno) povinnost stále více třídit odpad a produ-
kovat tím méně směsného komunálního odpadu, který 
končí na skládkách. Již několik let po sobě dochází k navy-
šování skládkovného, které svozová firma promítá do cen 
pro obce. K tomu nutno přičíst navyšující se náklady na 
pohonné hmoty, režii, mzdové náklady, technickou vyba-
venost vozidel atd. Tyto aspekty zvyšují ceny, za které obci 
svozová firma vyváží popelnice se směsným komunálním 
odpadem a také ceny na likvidaci tříděného odpadu. Tato 
odpadová politika nutí obce učinit zásadní reorganizaci 
odpadového hospodářství a klást větší důraz na třídění od-
padů. Při lepším třídění odpadu má obec možnost dostat 
vyšší příspěvek ze systému tříděného odběru EKOKOM a 
tím snižovat náklady na svoz a likvidaci odpadů. Obec na 
základě novelizace zákona o místních poplatcích, která 
vstoupila v platnost od 1.1.2021, může upravit výběr po-
platků za komunální odpad a zvolit způsob, jak bude ná-
klady za odpad svým občanům účtovat a také zvážit 

četnost svozů jednotlivých komodit – směsného komunál-
ního odpadu, papíru, plastu a skla.  

Variant je několik. Je možné i nadále setrvat u paušálního 
poplatku za občana a nemovitost (nikoli za popelnici), tak 
jako dosud s tím, že nejvýše možná částka je stanovena zá-
konem ve výši 1 200 Kč. Tato varianta počítá s tím, že se 
všichni stejnou měrou podílí na nákladech na odpady bez 
toho, aniž by zvýhodnila ty, kteří produkují méně směs-
ného odpadu a více třídí. V současné době naše obec účtuje 
tímto způsobem paušální poplatek, a to ve výši 750 Kč za 
občana nebo dům a občanům nad 70 let poskytuje slevu 
400 Kč z poplatku. Druhou variantou je poplatek za od-
kládání komunálního odpadu z nemovité věci, což je po-
platek, který zohledňuje množství vyhozeného směsného 
odpadu. V případě tohoto poplatku si obec zvolí, zda bude 
zpoplatňovat odpad na objem nebo váhu, přičemž musí 
brát v úvahu možnosti svozové firmy. V případě tohoto 
poplatku je stanovena nejvyšší sazba 6 Kč za 1 kg odpadu 
nebo 1 Kč za objem. Zákon také dává obci možnost stano-
vit minimální poplatek za odpad tak, aby se nikdo z této 
povinnosti nevyvázal. V současné době zavedený systém s 
identifikačními známkami na nádobu ukázal, že v naší obci 
každý poplatník má nádobu na směsný komunální odpad 
a všichni potřebují nádobu vyvézt. Druhý zmíněný popla-
tek zohledňuje množství popelnic a četnost svozů domác-
ností a zvýhodňuje snahu o lepší třídění odpadu.  

Pro přesnější přehled a objektivnější možnosti vyhodno-
cení problematiky komunálního odpadu přijala obec jako 
první krok zavedení povinnosti od ledna 2022 označit ná-
doby identifikačními známkami a nádobu o objemu 110 
l/120 l (malá standardní popelnice) označit jednou identi-
fikační známkou a na velkou 240 l nádobu nalepit známky 
dvě. Zavedený systém vychází z předpokladu, že domy, ve 
kterých není nikdo hlášen k trvalému pobytu a jejich maji-
telé hradí obci pouze jeden poplatek, mají standardní 120 
l popelnici, protože v domě fyzicky nežijí a nemovitost vy-
užívají příležitostně k rekreaci. Nově zavedený systém ale 
poukázal na mezery v současném systému výběru poplatků 
za odpady. V naší obci máme celkem hodně nemovitostí 
nebo bytů, kde není nikdo přihlášen k trvalému pobytu, a 
majitelé tak platí pouze jeden poplatek, nebo v případě ne-
přiznaných bytů také doposud žádný poplatek, ačkoli zde 
fyzicky žijí rodiny denně produkující odpad. Také v letoš-
ním roce se ozvali někteří majitelé domů s tím, že jim není 
vyvážena např. 240 l velká popelnice. Dle přijaté obecně 
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závazné vyhlášky za uhrazený jeden poplatek obdrželi od-
povídající jednu identifikační známku. Po vyhodnocení 
všech nákladů na odpady, množství popelnic a mezery v 
současném systému, se jeví jako nejvhodnější a nejvíce od-
povídající přejít na výběr poplatku, který zohledňuje 
množství a objem nádob u jednotlivých domácností. Vní-
máme, že změna způsobu výběru poplatku je nevyhnu-
telná a bude v této věci oboustranně přínosná – poplatník 
nebude limitován počtem ani velikostí nádob a za vypro-
dukované množství odpadu uhradí odpovídající poplatek. 
Zavedení minimálního poplatku, který stanovuje při 120 l 
nádobě dvanáct vývozů ročně, bude nezbytný.  

Povinností označit popelnici identifikační známkou, kte-
rou obec zavedla novelizací obecně závazné vyhlášky, se 
podařilo docílit lepší platební morálky, částečně zamezit 
zneužívání dosavadního systému neplatícím osobám, a 
také získat informace o počtu nádob u jednotlivých nemo-
vitostí. Přehled z letošního roku o počtu a velikosti nádob, 
na základě vyzvednutých identifikačních známek, tak 
může sloužit jako výchozí podklad k osazení čipů a poplat-
kové povinnosti pro další období. Obec díky čipovému 

systému získá přesný přehled o frekvenci svozů jednotli-
vých popelnic a v budoucnu doufáme také o hmotnosti 
odpadu v nádobách. Díky tomuto systému svozová firma 
nebude moci vyprázdnit neočipovanou nádobu. Na zá-
kladě těchto údajů bude probíhat výběr poplatků za vývoz 
v daném kalendářním roce s případnou možností dvou po-
loletních plateb. Věříme, že se vše podaří zajistit tak, aby 
systém fungoval již od příštího kalendářního roku, pří-
padně na něj budeme postupně přecházet v průběhu příš-
tího roku 

Pro umožnění lepšího třídění směsného komunálního od-
padu naše obec společně s obcemi Lhotka a Libomyšl 
vstoupila do jednání s poskytovatelem dotace na zavedení 
systému „door to door“ pro nákup nejen čipů, ale také ná-
dob na papír a plasty, příp. nádob na bioodpad, kdy tyto 
plastové popelnice na papír a plast budou přiděleny do 
každé domácnosti. Občané při zavedení systému „door to 
door“ budou muset umístit na svém pozemku ke své po-
pelnici navíc dvě nádoby, které budou přistavovat k vý-
vozu v daný den pravidelného svozu, ale zároveň jim tím 
odpadne problém s přeplněnými kontejnery a horší 
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dostupností kontejnerů. Zamezíme také používání našich 
kontejnerů lidmi z okolních obcí a podnikateli, kteří tím 
zneužívají veřejný systém. 

V rámci zefektivnění a snížení nákladů bude na zvážení 
úprava četnosti frekvence svozů jednotlivých komodit. 
Nezbytně dojde k postupné redukci kontejnerů na papír a 
plast na veřejných místech v obci. Cílem je, aby modré a 
žluté nádoby byly v každé domácnosti. Na veřejných mís-
tech zůstanou i nadále umístěné nádoby na sklo a textil, 
olej a kovy bude možné odevzdat na sběrném místě spo-
lečně s ostatními stávajícími komoditami.  

Nadcházející změny jsou nevyhnutelné a nutné ke snižo-
vání nákladů za odpady. Také přispějeme k lepšímu 
vzhledu obce, kdy častý nepořádek u kontejnerů je právem 
trnem v oku mnoha občanů. Vše je doposud ve fázi příprav 
a mnohé věci se mohou ještě změnit, ale věříme, že ať už 
budou změny v novém pojetí odpadového hospodářství ja-
kékoliv, ukážou se časem jako prospěšné a setkají se u ob-
čanů s pochopením a vstřícným postojem.  

Závěrem bych Vám všem rád popřál příjemné léto a 
dětem krásné letní prázdniny. 

Ing. Tomáš Komínek, starosta obce Lochovice 

Pálení čarodějnic v Lochovicích… 
…ale nejprve trochu historie. Filipojakubská noc, Valpuržina noc nebo třeba Beltain – ze všech těchto tradičních jarních 
rituálů na oslavu jara, přírody a její síly plodit vzniklo pálení čarodějnic, jak ho známe dnes. V minulosti se jednalo o 
silně mystický svátek spojený s čarodějnicemi a dalšími nadpřirozenými bytostmi. Keltský svátek Beltain se slavil v ob-
dobí mezi jarní rovnodenností a letním slunovratem. Zahajoval mimo 
jiné období vyhánění dobytka na pastvu. Keltští druidové také zapalo-
vali oheň symbolizující Slunce, energii, život a obrodu, který měl očiš-
ťovat od všeho starého a zlého. Lidé z dané komunity si od tohoto cen-
trálního ohně zapalovali ohně u sebe doma a kolem hlavního ohně pro-
bíhaly oslavy.  

Křesťanská církev nejprve proti této pohanské tradici bojovala, ale ta 
byla tak silně zakořeněná, že svátek raději zasvětili svaté Valpurgii, bo-
jovnici proti temnotě a temným silám. O Valpuržině noci se měly slé-
tat čarodějnice na své sněmy, hodovat, tančit a slavit svoji sílu. Podle 
pověstí se jedno takové místo čarodějnických sabatů nacházelo i na na-
šem Plešivci. Po oslavách se čarodějnice rozlétly do okolí a škodily li-
dem a dobytku. Na ochranu před těmito čarodějnickými slety se ve 
vesnicích, kromě mnoha dalších ochranných obřadů, pálily ohně.  

Postupem času se ze svátku plného rituálů a tajemna stala spíše milá 
příležitost k setkání s přáteli a sousedy, zapálení ohně a opékání. Děku-
jeme organizátorům, že i my v Lochovicích se můžeme každý rok po-
tkávat na statku, posedět, popít a užít si milé chvíle. Poděkování patří 
samozřejmě i hasičům, kteří se postarali o hranici a ostrahu ohně. Děti se vyřádily u soutěží, na ohni voněly buřty a 
hranice se slaměnou čarodějnicí ukázkově shořela. 

Michaela Perníková 
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Úklid Lochovic 
Dne 2. dubna proběhla akce Ukliďme Česko, 
Ukliďme Lochovice. I přes nepřízeň počasí se sešlo asi 
30 dospělých sběračů odpadu a 10 dětských pomoc-
níků. 

  

Prošla se značná část Lochovic a okolí. Nasbíralo se ne-
zanedbatelné množství odpadu, o jehož likvidaci se po-
starala obec Lochovice. 

 

Akci jsme zakončili opékáním buřtů na fotbalovém 
hřišti. Tímto bych chtěl poděkovat vedení obce Locho-
vice za podporu, a především všem zúčastněným za 
úklid Lochovic. 

Jakub Šabat, organizátor akce 

 

Lochovičtí rybáři 
Máme za sebou další čtvrtletí tohoto roku a s ním 
i spoustu práce, zážitků a událostí. 

Koncem března probíhala údržba našich rybochovných 
zařízení Brodí a Koupaliště spočívající například v pro-
řezání zeleně a zajištění rybníků proti pytlákům. Úklid 
nepořádku v okolí vodních ploch jsme letos spojili s 
dobrovolnickou úklidovou akcí Ukliďme Česko, kterou 
u nás v Lochovicích organizoval Jakub Šabat. 

12. května jsme se s delegáty, kteří byli zvoleni na vý-
roční schůzi MS Lochovice, zúčastnili Výroční schůze 
MO Hořovice, kde bylo mimo jiné odhlasováno navý-
šení horní hranice věku pro osvobození odpracovat bri-
gádnické hodiny na 65 let, poplatek za členství v dět-
ském kroužku 300,- Kč za školní rok, povinnost odpra-
covat 5 brigádnických hodin u žen ve věku od 16 do 65 
let nebo úhradu 100,- Kč za neodpracovanou brigádnic-
kou hodinu atd. 

Začátkem června proběhly dětské rybářské závody, o 
kterých se dočtete dále. 

 

V srpnu se bude konat již podruhé dětský rybářský tá-
bor na rybníku Nohavice. 

Momentálně probíhají přípravy na 4. ročník Rybář-
ských slavností, které se budou konat v sobotu 5. 
srpna. V nejbližších dnech vás budeme informovat o 
programu a dalších podrobnostech. 

Michal Dvořák, MS Lochovice 

 

Uvízlo v sítích… 
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1. Sousedské sympozium 
13. květen byl den, kdy se uskutečnilo 1. Sousedské sym-
pozium obyvatel žijících nejen podél naší krásné říčky 
Litavky, ale i kamarádů a kolemjdoucích. Prvotní myš-
lenku uspořádat setkání sousedů měla Iva Kořínková a 
když jsme zjišťovali, jaký by o setkání byl zájem, mile nás 
potěšilo, že všichni oslovení byli pro. 

 

Děti měly možnost blbnout na nafukovacím hradu, za 
který děkujeme Petrovi Kolaříkovi, nebo si zasoutěžit 

například ve zhasínání svíček stříkací pistolkou nebo 
rozplétání živého uzlu. Pro dospělé si Jirka Kořínek při-
pravil hru honění obruče, která slavila velký úspěch. 

Prohlíželi jsme si i staré fotografie, ke kterým měl každý 
mnoho osobních poznatků a zážitků. 

Byl to moc krásný den plný jídla, pití, soutěží pro děti, 
povídání i sdílení všedních radostí i starostí. Je to právě 
takovéto setkávání lidí všech generací, které utužuje 
vztahy mezi námi SOUSEDY! 

Závěrem chceme poděkovat Milanovi Nešvarovi a všem 
sousedům za pomoc s přípravou a zajištěním akce. Dále 
také obci Lochovice a SDH Lochovice. 

Již teď se těšíme na další sympozium… 

Michal Dvořák a Iva Kořínková 

Univerzita třetího věku v Lochovicích 
Studium Virtuální Univerzity třetího věku na Provozně 
ekonomické fakultě České zemědělské univerzitě v 
Praze začalo letním semestrem 2019. Prvními poslu-
chači bylo 11 žen a jeden statečný muž. Studium je ur-
čeno ke vzdělávání seniorů za využití počítače a inter-
netu. A to nám umožnil dnes už bývalý pan starosta 
Mgr. Jaroslav Křivánek a my mu za to moc a moc děku-
jeme. Současný pan starosta Ing. Tomáš Komínek nám 
také velmi pomáhá pokračovat ve studiu a jsme mu za to 
velmi vděční a děkujeme. 

Každý semestr tvoří dva vybrané kurzy, které mají 6 
přednášek. Každá přednáška končí testem, který je 
nutné splnit nejméně na 50 %. Do letošního května jsme 
už úspěšně absolvovali 9 semestrů a 18 kurzů. Získali 
jsme tak mnoho nových znalostí o myslivosti, čínské 
medicíně, houbách, včelách, cestování, dějinách oděvní 
kultury, základech genealogie, rituálech evropských krá-
lovských rodů, hudebních nástrojích, geometrii a nej-
více o barokním umění 17. století v Čechách i v Itálii. 
Každé naše setkání je příjemné a společenské. Prostě si 
to užíváme, a ještě se něco přiučíme.  

Již dvakrát jsme se mohli účastnit promoce v Praze, ale 
zbránil nám v tom COVID. 

 

A tak jsme 18. května konečně mohli odjet do Prahy a v 
aule České zemědělské univerzity převzít na slavnostní 
promoci Osvědčení o studiu Virtuální Univerzity tře-
tího věku. Ve studiu budeme pokračovat a za další tři 
semestry se zase vypravíme do Prahy na další promoci. 
A já přeji všem posluchačkám pevné zdraví a hodně 
elánu a úspěchů v dalším studiu. 

VIVAT VU3V! 

Tutorka 
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Dětské rybářské závody 
První červnový víkend se konaly již tradiční Dětské ry-
bářské závody na rybníku Koupaliště. Tak jako v přede-
šlých letech, i letos jsme měli krásné slunečné počasí. 

Nedočkaví rybaříci se začali scházet již od 7:00 hodin. 
Před začátkem závodů si malí rybáři losovali čísla lov-
ných míst a chvilku po osmé se začalo. Napjatě jsme če-
kali, kdy se chytí první ryba a tím pádem budeme vědět 
prvního vítěze stejnojmenné kategorie. Po necelých 10 
minutách jsme se dočkali. Ryby při chuti moc nebyly, i 
když děti zkoušeli různé nástrahy jako červy, rohlíky, ží-
žaly a jiné. 

 

V půlce závodů si děti měnily lovná místa, aby si vyzkou-
šely chytat i na druhé straně rybníku a závody tak byly 
spravedlivé. Do konce se ještě pár ryb chytlo a pak již ná-
sledovalo vyhlašování na hřišti TJ Slovan Lochovice, 
kterého se ujal jak jinak než náš předseda Vláďa Chot. 

 

Zúčastnilo se 29 dětí, chytilo se 30 ks ryb (kapr), největší 
ryba měla 40 cm. Děti si závody jako vždy užily a již se 
těší na další ročník. 

1. místo: 

Radek Mackovič 

nejlepší dívka: 

Barbora Dvořáková 

2. místo: 

Vojtěch Urbášek 

první ryba: 

Radek Mackovič 

3. místo: 

Jakub Knoll 

největší ryba: 

Luboš Brotánek 

Děkujeme všem rybářům a rodičům, kteří se podíleli na 
organizaci závodů a dále také všem sponzorům, kterými 
byli obec Lochovice, MO Hořovice, p. Velek, p. Ne-
švara, p. Kebrdle, Kiosek Slovan Lochovice a rybářské 
potřeby Iva, Hořovice. 

Michal Dvořák, MS Lochovice 

Dětský den v Lochovicích na hřišti 
Mezinárodní den dětí se slaví každoročně 1. června. U 
této příležitosti jsme připravili na druhý červnový ví-
kend již tradiční Dětský den v Lochovicích na hřišti, 
tentokrát na téma „Cesta kolem světa se zvířátky“. Dět-
ský den se každoročně koná pod záštitou TJ Slovan Lo-
chovice a za podpory obce Lochovice. 
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Pro děti, kterých se zúčastnilo více než 150, a to jak z Lo-
chovic, tak i z blízkého okolí, byla připravena soutěžní 
stanoviště podle kontinentů s úkoly ze zvířecí říše. Děti 
tak skákaly v pytlích jako klokani z Austrálie nebo pře-
konávaly řeku jako medvěd grizzly ze Severní Ameriky. 
Speciální stanoviště pak připravili naši hasiči z SDH Lo-
chovice. 

Po splnění všech úkolů a vyzvednutí odměny byly k dis-
pozici oblíbené skákací hrady nebo projížďka na koních 
pod záštitou Jízdy svobodných rytířů – JK Šerm, Lo-
chovice. Občerstvení pro děti, párek v rohlíku a limo-
nádu darovali provozovatelé Kiosku Slovan Lochovice. 
K zakoupení byla i cukrová vata, oblíbené Knap-
puccino a dívky si mohly nechat uplést úžasné copánky 
od Simony Cipriánové ze Všeradic. 

Pro nejmenší byl pak k dispozici dětský koutek a pro ty, 
kdo rádi tvoří, dílnička, kde děti vyráběly zvířátka z ruli-
ček od toaletního papíru. Díky sbírce „Dej ruličce dru-
hou šanci“ jste jich nasbírali tolik, že se s nimi budeme 
setkávat i při dalších ročnících. 

Chtěl bych napsat, že akce vyvrcholila dětskou taneční 
party, ale zlatým hřebem byla rozhodně pěna, kterou vy-
tvořili pro děti hasiči. 

 

Závěrem bych rád poděkoval všem, kteří se na přípravě 
a realizaci podíleli. Veškerá spolupráce je dobrovolná a 
bez nároku na odměnu. O to krásnější je, že se stále na-
jdou lidé, kterým na komunitě záleží. 

Především však chci poděkovat Jaromírovi Urbanovi, 
žákovi 8. ročníku základní školy, kterému se podařilo za-
jistit dětské pořadatele na všechna soutěžní stanoviště. 

Tak zase za rok! 

Petr Kolařík, organizátor akce 

Jaký byl školní rok 2022/2023? 
Jeden školní rok má 10 měsíců, tedy 
přes 40 týdnů učení, akcí, plánování a 
opravování. Zhodnotit jednou větou 
jeden školní rok v ZŠ a MŠ Lochovice 
je téměř nemožné. Již 3. rokem jsme 
zapojeni do projektu Kritického myš-
lení, v rámci projektu Šablony naše 
kolegyně navštívily školy ve Španělsku 
i ve Velké Británii, plnohodnotně pro-
bíhá spolupráce mezi asistenty peda-
goga a vyučujícími v sedmi třídách, 
jsme účastníci projektů Ovoce a 
mléko do škol i Obědy dětem… Je 
toho opravdu mnoho, ale pojďme se 
společně podívat, na co budou vzpo-
mínat žáci a pedagogové. 

V září 2022 vyučování započalo v de-
seti třídách. 1. A, kterou vede paní 

učitelka Iva Laštovičková, sídlila v 
nové budově školy v učebně naproti 
ředitelně, ale 1. B našla své zázemí v 
nově zrekonstruované třídě v přízemí 
staré budovy. Prázdninové opravy 
byly úspěšné a učebna 1. B po celý rok 
vzorně sloužila jak žákům, tak paní 
učitelce Šárce Lajtnerové. Děti obou 
prvních ročníků udělaly první velké 
pokroky na cestě ke vzdělání. Celý rok 
pilně procvičovaly písmenka a čísla v 
českém jazyce a v matematice, učily se 
přemýšlet o věcech kolem sebe v pr-
vouce i při projektových dnech. A ně-
kolikrát během roku je navštívili i žáci 
9. ročníku, aby jim pomohli, vždyť v 
září slíbili, že s nimi potáhnou „Za je-
den provaz“. 

Uvízlo v sítích… 

 

Vážení spoluobčané, dbejte zvýšené opa-
trnosti na svůj majetek. V poslední době 

se v obci objevují drobné krádeže a van-
dalismus. Policie ČR je informována a 
přislíbila zvýšený dohled. Případné pode-

zřelé chování či poškození majetku hlaste 
Policii ČR. 
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Žáci druhého ročníku si celý rok uží-
vali nejrůznější akce, které jim zorgani-
zovala paní učitelka Jaroslava 
Schönová, ale asi nejvíce budou vzpo-
mínat na Muzeum betlémů v Karl-
štejně, kam jeli vlakem a pro mnohé to 
byla první cesta po kolejích. Společně 
si zatancovali při masopustním karne-
valu a následně nacvičili pirátské před-
stavení pro oslavy 120. výroční školy. 
Zdařilé vystoupení zaujalo výpravou i 
režií. Třeťáci objevili kouzlo čtenář-
ských dílen s paní učitelkou Evou Ve-
ličovou. Po roce práce s vlastní knihou 
se naučili o textech krásně hovořit. 
Vyprávěli si, jak je prožívají, co zname-
nají. A nyní už se těší na školní výlet 
do naučně-zábavného parku Miraku-
lum u Milovic. 4. ročník letos absolvo-
val dopravní výchovu a na závěr kurzu 
vyrazil na dopravní hřiště v Berouně, 
kde se dětem líbilo. Velkou sportovní 
zábavou také bylo bruslení a samozře-
jmě budou čtvrťáci vzpomínat na 
školu v přírodě na Orlíku, tedy vlastně 
na výzkumnou expedici LÍRKO. Zde 
s třídní učitelkou Nikolou Zámost-
nou zdatně objevovali a soutěžili.  

Kristýna Uhlířová, třídní učitelka 5. 
ročníku, říká, že své žáky chválí, pro-
tože jsou pracovití, aktivní, dokážou 
spolupracovat a dodržovat pravidla, 
společně si užili školu v přírodě a po-
slední rok na 1. stupni základní školy. 
Žáci 6. ročníku se během prvního 
roku na 2. stupni zařadili mezi vytr-
valé hráče školního stolního tenisu. 
Třída je plná sportovních talentů, Lu-
káš Novotný uspěl v plavecko-běžec-
kém poháru a postoupil do krajského 
kola, kde byl 5. Je však nutné zmínit, 
že i v recitační soutěži dva žáci postou-
pili do okresního kola. A v červnu 
všichni společně i s třídní učitelkou Ja-
nou Procházkovou navštívili diva-
delní představení „Špinavej byznys“, 
ve kterém hrál jejich spolužák Josef 
Prajzler, člen dramatického kroužku 
Domečku Hořovice. Sedmáci mají 
tento školní rok za sebou předměty, 
jako je sportovně-turistický seminář a 
přírodopisný seminář. Pilně pracovali 
i v informatice, jedná se o jednu ze 
tříd, která dobře zvládla html kód a 
může se těšit na příští rok na práci s ro-
boty. S třídní učitelkou Adélou 

Nýdlovou na školní výlet zamíří do 
Techaku v Březnici. 

Žáci a žákyně 8. třídy absolvovali letos 
nejrůznější akce, od testování TIMSS, 
tedy mezinárodního šetření o zdat-
nosti žáků v přírodovědných a mate-
matických úlohách, až po ukázku 
techniky při Dni IZS v Tlustici. Sami 
ale také připravili pro 1. – 9. třídu 
úkoly na Den dětí – hravé, sportovní i 
přemýšlivé. Třídní učitelka Ivana Egr-
tová s nimi školní rok zakončí třídním 
výletem do muzea iluzí v Praze. 

9. ročník prožíval období příprav na 
přijímací zkoušky, žáci se museli roz-
hodnout, které školy navštíví a kam 
podají přihlášky. Přesto dokázali při-
pravit pro děti z MŠ a 1. – 8. třídu mi-
kulášskou nadílku, čtenářskou dílnu 
pro prvňáčky a v hodinách mediální 
výchovy vytvořit projekt na oslavy 
120. výročí budovy základní školy v 
Lochovicích. 

Oslavy se staly 
vyvrcholením 
školního roku 
17. 6. 2023 se pro veřejnost otevřely 
dveře budovy, která byla postavena v 
roce 1903. Přípravy na tento den pro-
bíhaly celý školní rok. V několika 
učebnách byly připraveny aktivity pro 
návštěvníky, pokusy, testy na počítači, 
v tělocvičně si pamětníci mohli pro-
hlédnout výstavu o historii školy a 

připomenout si video ze 110. výročí. 
Leckde na návštěvníky čekalo překva-
pení, například prostřený pingpon-
gový stůl s mořskými plody z papírové 
hmoty. 

A od 13:00 na pódiu před budovou 
školy proběhlo představení s názvem 
Čtvero ročních období, jež modero-
vala bývalá žákyně školy, Agáta Karás-
ková. I když během dne pršelo, vládla 

pozitivní atmosféra. Návštěvníci se 
nemračili, mohli se zde setkat jak s bý-
valými spolužáky, tak s pedagogy, jak s 
tvořivými žáky naší současné školy, 
tak s plány do budoucna.  

Školní rok byl naplněný, mohli jsme 
jej aktivně prožít ve škole se svými tříd-
ními kolektivy. Děkujeme všem svým 
zaměstnancům, žákům i jejich rodi-
čům za spolupráci. Loučíme se s přá-
ním krásných prázdnin a pevného 
zdraví… 

Mgr. Šárka Vašíková 

a Mgr. Radka Hlaváčová
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Tipy na prázdninové výlety
Prázdniny vždycky zpětným pohledem utečou velice 
rychle, ale každoročně u nás nastane několikadenní ob-
dobí, kdy nemáme naplánovaný žádný program a odpočí-
tává se „za 37 dnů už jdou do školy, hurá!“  

Připravili jsme si pro vás pro inspiraci tři tipy na prázdni-
nové výlety s dětmi se startem a cílem v Lochovicích. Jsou 
osobně vyzkoušené na bandě dětí a dají se různě uzpůsobit 
(popojet autem, vlakem, na kole). 

Pěší s dětmi na Ostrý (539 m) a dále přes 
Lhotku zpět do Lochovic (10 km) 

Trasa začíná na lochovickém nádraží. Z nádraží dojdeme 
Oboru, odkud se vydáme po polní a lesní cestě pořád smě-
rem vzhůru. Cestou se napojíme nejprve na červeně znače-
nou turistickou stezku a následně na žlutou, která nás do-
vede těsně pod vrchol. Od rozcestníku „Ostrý“ se dá lesní 
cestou dojít až nahoru. 

Na Ostrém si můžeme odpočinout u opékání buřtů a ne-
chat děti prolézt zbytky dřevěné ohrady. Zpátky se vydáme 
stejnou cestou a pak buď po červené doleva a zpět po 
lesní/polní na Oboru, nebo po červené doprava a dojdeme 
až na Lhotku. Odtamtud máme nejraději cestu loukami a 
lesem přes Litavku a kolem mlýna. Pamatuji si ji jako čer-
venou turistickou, ale některé mapy ji ukazují jako mod-
rou. 

Kratší cyklistický nebo pěší s dětmi za dob-
rotami 
Trasa začíná na polní cestě do Libomyšle. Podél trati a pak 
podél řeky se dostaneme až do Libomyšle. Tady se můžeme 
zastavit na zmrzlinu a vrátit se zpět (cca 9 km celkem), nebo 
si výlet o chlup prodloužit a podél Litavky dojet či dojít až 
do Chodouně a odsud do Zdic. 

Za odměnu se můžeme zastavit v cukrárně Elce Pelce na 
výbornou kávu a zákusky. Zpátky volíme stejnou trasu 
(cca 20 km celkem), nebo si cestu můžeme ulehčit autobu-
sem nebo vlakem. 

Delší cyklistický kolem Berounky (33 – 55 
km) 

Vlakem nebo na kole (viz předchozí 
trasa) se dopravíme do Zdic. Odtud 
vede cyklistická stezka „Po stopách čes-
kých králů“ přes Králův Dvůr a Beroun 
a dále údolím Berounky až do Karl-
štejna. Až do této chvíle je naprostá vět-
šina trasy vedená po klidných cyklostez-
kách. Z Karlštejna do Zadní Třebaně se sice pořád jedná o 
cyklostezku, ale už po klasické silnici. V Zadní Třebani si 
na nádraží počkáme na lokálku do Lochovic (33 km trasa). 
Kdo by si chtěl výlet prodloužit, může si vyšlápnout kopec 
do Svinař a dále přes Vižinu, Lážovice a Neumětely pad-
nout zpátky do Lochovic (55 km trasa). Mezi Berounem a 
Srbskem vede naučná stezka „Po stopách českých králů“, v 
Karlštejně se můžete zastavit třeba v zooparku nebo na 
něco dobrého na zub v bistru Karlštejn 34. 

Michaela Perníková 
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TJ Slovan Lochovice – III. třída 2022/2023 

# Klub Z V R P S B 

1. Podluhy 22 16 5 1 65:24 53 

2. Zadní Třebaň 22 16 3 3 92:25 51 

3. Lochovice 22 13 3 6 65:57 42 
4. Hýskov 22 12 4 6 64:33 40 

5. Osek 22 12 2 8 78:54 38 

6. Hostomice 22 9 3 10 52:46 30 

7. Loděnice B 22 8 4 10 56:69 28 

8. Tmaň 22 8 3 11 46:60 27 

9. Praskolesy 22 7 2 13 35:76 23 

10. Broumy 22 7 1 14 42:64 22 

11. Karlštejn 22 2 7 13 28:59 13 

12. Újezd 22 2 3 17 30:86 9 

Letní Relax 
Lehké Sudoku 

 2   7 8 4   

  8   2   5 

1  4   6 2 8  

4 8 5  9     

6   3  5   7 

    1  9 5 6 

 9 7 4   6  8 

8   2   3   

  6 7 8   9  

 

Těžké Sudoku 

  3    4   

   3 2 9    

7 6      3 9 

 4 8  5  9 7  

1   8  2   6 

    7     

 3 4    6 5  

   6  8    

  6    2   

Soutěž 
Vážení čtenáři, do 15. srpna 2023 nám zasílejte na náš redakční e-mail kultura@obec-lochovice.cz fotografie z Lochovic a okolí. 

Tématem je krajina, focená na šířku, nejlépe z vyvýšeného místa. Z doručených fotografií vylosujeme dvě, které se i se jménem 
autora objeví v připravované publikaci „Čarovné Brdy“. Vítězové získají tuto knihu, která vyjde na jaře příštího roku. 
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Pozvánky 

 

 

 

4. Rybářské slavnosti 

Lochovice 
Dámy a pánové, srdečně Vás zveme na 4. ročník Rybář-

ských slavností v Lochovicích. Stejně jako v předchozích 

letech se můžete těšit na spousty rybích specialit k jídlu, 

doprovodný program a ve večerních hodinách na hudbu k 

poslechu a tanci. Další bližší informace k této události 

Vám budeme postupně představovat. Těšíme se na Vás. 

Rybáři Lochovice. 
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